
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-05-23, § 16 

 

 Tid Torsdagen den 23 maj 2013, kl 16.00 – 16.15 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Fredagen den 31 maj 2013 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Theréz Randquist (M)  

Per Hallberg (M)   

Karl Malmqvist (C)  

Lars Arell (S)     

 
Tjänstgörande ersättare: 

Patrik Silverudd (FP)  för Daniel Forslund (FP) 

Sara Gunnerud (S)   för Maria Nygård (S) 

Elin Olsson (MP) §§ 1-17,19-25 för Åke Askensten (MP) 

Lennart Tonell (MP) §§ 1-14, 16-25 för Anna Bäcklund (MP) 

Clara Lindblom (V)  för Ann-Margarethe Livh (V) 

Kenneth Nilsson (S) § 15  för Lennart Tonell (MP) 

Kenneth Olsson (S) § 18   för Elin Olsson (MP) 

 

 Ersättare: 

Therese Carlborg (M)  

Göran Kindvall (M)  

Gustav Johansson (M)  

Eva Ångström (M)  

Maria Hagbom (M)  

Inga Osbjer (FP)   

Kenneth Nilsson (S) §§ 1-14, 16-17, 19-25  

Håkan Olander (S)     

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Jennie Almgren, Marita Anheim, Ellinor Fiebranz 

Andersson, Ann-Charlotte Bergqvist, Gunnar Jensen, Martin Nord, Peter Wennberg 

samt borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 



  

 
 § 16 

Markanvisning för bostäder inom fastigheten Säterhöjden 1 samt del av 
Älvsjö 1:1 i Rågsved till AB Familjebostäder 
Dnr E2012-513-01411 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden anvisar mark för bostäder inom fastigheten Säterhöjden 1 

 samt del av Älvsjö 1:1 till AB Familjebostäder och ger exploateringskontoret i 

 uppdrag att träffa markanvisningsavtal enligt förslag i utlåtandet. 

 

2 Exploateringsnämnden begär att stadsbyggnadsnämnden ändrar detaljplan för 

 området.  

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 24 april 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Patrik Silverudd (FP), Karl Malmqvist 

(C), vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Clara Lindblom 

(V) föreslår (se beslutet). 

 

2) Elin Olsson m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

Exploateringsnämnden beslutar att delvis anvisa mark enligt kontorets förslag 

samt att  

 

avstyrka byggnationen på den del av fastigheten Älvsjö 1:1 som ligger norr om 

Bjursätragatan. 

 

Samt att därutöver anföra följande: 

 

Den uppvuxna skogsbacke som sedan flera år hotats av exploatering utgör en 

vacker entré från bebyggelsen i Rågsved till Rågsveds friområde. Utsikten från 

Bjursätragatan över friområdet mot Högdalstopparna är strålande och ger 

landskapskänsla åt bostadsområdet och gaturummet. I skogsbacken finns redan 

två väl använda gångstigar ner mot dalen och Magelungen. Friområdet ska ses 

som en helhet och med planförslaget naggas det avsevärt i kanten på ett 

oacceptabelt sätt. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M), Patrik Silverudd (FP), 

Karl Malmqvist (C), vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Clara 

Lindblom (V). 
 
Reservation 

Elin Olsson m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 



  

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) enligt 

följande: 

 

Vi tillstyrker den föreslagna markanvisningen som innebär ett välbehövligt 

tillskott av både hyresrätter och studentlägenheter i ett kollektivtrafiknära läge 

längs Bjursätragatan i Rågsved. Men vi vill i sammanhanget uttrycka oro över 

att parkeringsplatser försvinner. Parkeringsplatser bör kunna byggas under de 

förslagna byggnaderna. 

 

Men ärendet är också ett tydligt exempel på hur bostadspolitiken i Stockholm 

har havererat. Nio år efter det att IKANO fått markanvisningen väljer de att 

lämna tillbaka den och i praktiken har staden tappat nio viktiga år. Den 

planprocess som nu startas beräknas till två år och första inflyttning bedöms 

kunna ske 2016, 12 år efter första markanvisningsbeslut. Erfarenheten visar dock 

att processen från markanvisningsbeslut i exploateringsnämnden till inflyttning 

är betydligt längre och det är ingen överdrift att misstänka att inflyttning blir 

betydligt senare.  

 

Valet av AB Familjebostäder innebär dock att staden har större möjligheter att 

genom sitt ägarinflytande säkerställa att planen genomförs med bibehållen 

tidplan. 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ellinor Fiebranz Andersson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


